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  Dějiny rodu spojené s konkrétní památkou považuji za vhodné téma pro studentskou 

závěrečnou práci v oboru Prezentace a ochrana kulturního dědictví. Již v úvodu svého 

posudku mohu konstatovat, že se jeho zpracování dokázala autorka zhostit se ctí. 

   Kladně hodnotím dostatečně široké spektrum pramenů a odborné literatury a práci nejen 

s edicemi, ale i přímo s pramennými fondy. Poněkud více bych v úvodu specifikoval cíle BP, 

ale vše podstatné je zde uvedeno, byť spíše v heslovité formě. 

  Pojetí tématu je chronologické, ale nemyslím si, že by snaha uchopit látku strukturálně zde 

něčemu prospěla. K velkým kladům předloženého textu řadím kritiku pramenů, snahu 

podložit hypotézu zjištěnými fakty, analytickou podobu poznámkového aparátu, komparaci 

názorů dosavadních badatelů a následné dobré zdůvodnění stanoviska, ke kterému se autorka 

přiklání. Některé citované pasáže z majetkově-právních dokumentů bych ale raději dal do 

poznámkového aparátu, zde poněkud narušují plynulý tok textu.  

  Také bych byl méně expresivní při posuzování traktátu Vaňka Valečovského, byť se mi líbí 

pokus najít vysvětlení negativního vztahu k Janu Rokycanovi v někdejším sporu o dědictví po 

Mikuláši z Kněževsi. Hlubšího rozboru by si ale zasloužilo Vaňkovo východočeské působení 

před rokem 1448, kdy byl správcem duchovenstva ve spojených východočeských landfrýdech 

právě Jan Rokycana a jeho zasahování do vnitřního života věnných měst bylo nepochybné. 

   Zaujal i mě i popis hradu Valečova, je přesný, výstižný a po dlouhé době jsem četl popis 

expozic podaný tak, že jsem si je opravdu dokázal živě představit.  

   Oceňuji rovněž přílohy, rekonstrukci majetkové základny, netradiční fotografické snímky 

hradu Valečov a návrhy na možné rozšíření kulturně-vzdělávacích akcí spojených s touto 

památkou i širším okolím. 

 



Závěr: S předloženou bakalářskou prací jsem spokojen a rád ji doporučuji k obhajobě. 

S drobným rozšířením bych neměl problém ji uznat i jako práci magisterskou. 

 

 

V Hradci Králové  3. 6. 2016                                               Doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D.      

 

 

 


